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розширеного засідання робочої групи освітньо-професійної програми 

«Екологія» першого (бакалаврського) рiвня вищої освiти за 

спецiальнiстю 101 Екологія галузi знань  10 «Природничі науки» 

(квалiфiкацiя: бакалавр з екології) 

 

Головуючий: гарант ОП «Екологія», керівник робочої групи, к.с.-г.н., доцент 

кафедри геоекології і землеустрою Скиба Вікторія Павлівна 

Секретар: член робочої групи, к.б.н., старший викладач кафедри геоекології і 

землеустрою Аюбова Ельнара Мусаібовна 

Присутні: Ганчук Максим Миколайович – кандидат сільськогосподарських 

наук, завідувач кафедрою геоекології і землеустрою, доцент кафедри 

геоекології і землеустрою Таврійського державного агротехнологічного 

університету імені Дмитра Моторного; Антоновський Олександр 

Григорович – заступник начальника науково-дослідного відділу 

Приазовського національного природного парку, заступник Голови 

правління ГО «Екорух»; Салько Дмитро Сергійович - здобувач вищої 

освіти за першим (бакалаврським) рівнем вищої освіти спеціальності 101 

«Екологія» Таврійського державного агротехнологічного університету 

імені Дмитра Моторного. 

Запрошені:  Телюк Поліна Миколаївна – асистент кафедри геоекології і 

землеустрою, випускниця факультету агротехнологій та екології за 

спеціальністю 101 Екологія (2017 р., перший (бакалаврський) рівень вищої 

освіти), Сурядна Наталія Миколаївна - к.б.н., доцент, зав. кафедри 

екології та інформаційних технологій Мелітопольського інституту екології 

та соціальних технологій Університету «Україна», гарант освітньої 

програми першого (бакалаврського) рівня вищої освіти за спеціальністю 

101 «Екологія», Мінченко Олександра Володимирівна – фахівець з 

управління проєктами та програмами «Рroject HOPE», випускниця ОПП 

«Екологія» (2022 р., перший (бакалаврський) рiвень вищої освiти за 

спецiальнiстю 101 Екологія ТДАТУ), Уманський Костянтин 

Олександрович -  ачальник біогазового комплексу ПрАТ «Оріль-лідер», 

Іващенко Вероніка Петрівна – здобувачка вищої освіти 31 ЕК групи; 

Ольховська Валерія Віталіївна – здобувачка вищої освіти 31 ЕК групи. 

 

Всього 11 осіб 

 

 



ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

1. Обговорення проєкту оновленої освітньо-професійної програми 

«Екологія» першого (бакалаврського) рiвня вищої освiти за спецiальнiстю 101 

Екологія галузi знань  10 «Природничі науки». 

2. Про результати громадського обговорення проєкту ОП. 

3. Обговорення результатів моніторингу опитування стейкхолдерів за 

2023, 2024 р.р. щодо якості освітньої діяльності. 

 

1.1 СЛУХАЛИ: по першому питанню гаранта ОП Скибу Вікторію 

Павлівну щодо проєкту оновленої освітньо-професійної програми 

101 Екологія  першого (бакалаврського) рiвня вищої освiти за спецiальнiстю 

101 Екологія галузi знань 10 «Природничі науки» та необхідних змін у 

навчальному плані. Гарант звернулась з пропозицією переглянути доцільність 

та формулювання програмних результатів навчання, запропонованих 

закладом вищої освіти  та врахувати нагальну необхідність висвітлення 

екологічних наслідків війни при викладанні різних освітніх компонентів та тих 

форм, методів, які для цього використовуються в освітньому процесі. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

1. Ганчук Максим Миколайович з підриманням перегляду програмних 

результатів навчання і їх доцільності з приводу відповідності освітнім 

компонентам, пропонується залишити спрямування ОПП з огляду на 

перспективи спрямування подальшого спрямування випускників та 

специфіки ТДАТУ по підготовці висококваліфікованих кадрів саме для 

галузі сільського господарства України, що і закладено в ПРН 26 та 

ПРН 28, а от ПРН 27 пропонується перефразувати, враховуючи виклики 

сьогодення. 

2. Антоновський Олександр Григорович пропозицію по перегляду ПРН 27 

підтримую, пропонується наступне формулювання: «Вміти застосовувати 

на практиці підходи до оцінки еколого-економічних збитків та шкоди, 

спричиненої довкіллю воєнними діями; здійснювати моніторинг та 

прогнозування подальших змін в порушених екосистемах; пропонувати 

адаптивні заходи для стабілізації стану та відновлення порушених 

територій». 

3. Сурядна Наталія Миколаївна повною мірою підтримую зазначену вище 

пропозицію, особливо зважаючи на територіальне розташування ЗВО та 

потенційні виклики з якими стикатимуться науковці при проведенні 

досліджень на деокупованих територіях.  

4.  Аюбова Ельнара Мусаібовна виступила з пропозиціє переглянути 

відповідність матриці загальних та фахових компетентностей та 

програмних результатів навчання в залежності від зміни ведучих 

викладачів та тих форм і методів, які використовуються в освітньому 

процесі. 

5. Салько Дмитро Сергійович запропонував звернути увагу особливості 

формування «soft skills» у здобувачів вищої освіти, які в силу вимушених 



умов тривалий період часу навчаються дистанційно.  

 

ВИРІШИЛИ: внести зміни до проєкту освітньо-професійної програми 

«101 Екологія» першого (бакалаврського) рiвня вищої освiти за спецiальнiстю 

101 Екологія галузi знань 10 «Природничі науки» з урахуванням пропозицій 

стейкхолдерів.  

 

1.2 СЛУХАЛИ: по другому питанню доповідь гаранта ОП  Скиби В.П. 

про результати громадського обговорення проєкту ОП. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

1. Гарант освітньої програми Скиба В.П. зазначила, що додаткові 

рекомендації щодо врахування зауважень та пропозицій під час проведення 

громадського обговорення проєкту ОП, розміщеного у вільному доступі, не 

надійшло 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти інформацію до відома. 

 

1.3 СЛУХАЛИ: по третьому питанню доповідь члена робочої групи 

Аюбової Е.М. про результати моніторингу опитування стейкхолдерів та 

необхідність оновлення проєкту освітньо-професійної програми «Екологія» за 

отриманими результатами. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

1. Ганчук Максим Миколайович запропонував, з метою підвищення 

якості освітніх послуг та конкурентоспроможності ОПП серед інших ЗВО 

регіону та України, активізувати покращення матеріально-технічної бази 

кафедри шляхом пошуку грантових програм та міжнародного партнерства. 

2. Скиба Вікторія Павлівна наголосила, що обговорення питань 

академічної доброчесності – тема, яка щорічно міститься в плані проведення 

кураторських годин. У поточному навчальному році гарантом ОПП в рамках 

якісного забезпечення освітнього процесу було оновлено зміст дисципліни 

«Вступ до фаху», до загального переліку тем розгорнуто введено питання 

академічної доброчесності, принципів написання наукових текстів та робіт, 

правила цитування літературних джерел та оформлення списку використаної 

літератури, перспективи та загрози використання ШІ в освітньому процесі та 

професійній діяльності – на що у загальному контексті дисципліни виділено 8 

академ.год. (4 практичні роботи). 

3. Уманський Костянтин Олександрович зауважив, що в якості 

підвищення професійної підготовки здобувачів варто врахувати наступні 

пропозиції: куратору виробничої практики від університету продовжувати 

практику спілкування з кураторами в межах виробництва, підсилювати 

формування мережі професійних нетворкінгових зв’язків; пропонувати 

здобувачам варіанти неформальної та інформальної освіти задля формування 

ціннісних орієнтирів, загальнокультурних та комунікативних навичок; 



викладачам, які забезпечують освітній процес передбачити шляхи 

опрацювання теоретичного матеріалу з акцентом на застосування 

інтерактивних методів; постійно оновлювати навчальні дисципліни з 

врахуванням інноваційних перспектив сталого розвитку в Україні та світі, в 

тому числі шляхом підвищення кваліфікації педагогічного та професійного 

спрямування та проходження стажування на базі профільних підприємств. 

4. Іващенко Вероніка Петрівна запропонувала продовжувати 

формувати інформаційний контент зустрічей здобувачів вищої освіти з 

професіоналами-практиками, залучати студентів до різноманітних заходів та 

подій, що дозволить сформувати різнобічне уявлення про переліки посадових 

обов’язків та необхідні навички, затребувані для роботи на різних посадах 

професійної галузі. 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти до уваги зазначені вище пропозиції та 

рекомендації при впровадженні ОП в 2024 році та представити проєкт 

освітньо-професійної програми «Екологія»  першого (бакалаврського) рiвня 

вищої освiти на розгляд випускової кафедри. 

 

 

 

 

Головуючий засідання, 

гарант ОП, к.с.-г.н., доцент Вікторія СКИБА 
(ім’я та ПРІЗВИЩЕ)  

 

 

Секретар засідання, к.б.н., 

Старший викладач Ельнара АЮБОВА 
(ім’я та ПРІЗВИЩЕ)  

 


